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نماینده دائم روسیه در سازمان ملل بار دیگر خواستار توقف فوری جنایات رژیم صهیونیستی در نوار غزه شد.
»واسیلی نبنزیا« نماینده دائم روسیه در سازمان ملل طی نشست اضطراری در شورای امنیت این سازمان عنوان کرد: »محاصره 
نوار غزه توسط اسرائیل بحران انسانی ایجاد کرده، به زیرساخت ها آسیب زده و موجب آوارگی افراد بسیار زیادی شده است«. 
طبق گزارش خبرگزاری تاس، نماینده دائم روسیه در سازمان ملل تاکید کرد: »ما نسبت به حملات مداوم اسرائیل به تاسیسات 
غیرنظامی شدیدا نگران هستیم. تعداد آوارگان به میلیون ها نفر می رسد، در حالی که سیستم سلامت و بهداشت در غزه تقریبا 

نابود شده است«.= او همچنین از پیشنهاد سازمان جهانی بهداشت مبنی بر خروج بیماران از جنوب غزه حمایت کرد.

نماینده روسیه بار دیگر خواستار توقف فوری جنگ غزه شد یاد و خاطره شهدا، به 
ویژه »شهید منصور 

عباده اهواز« که 9 
دی 59 به مقام شامخ 

شهادت نائل گشت، 
گرامی باد

ســالگرد حادثه  ای که امید را بلعید و درد را بازتاب داد؛

سانچی، قصه  ای که تمام نشد
سرمقاله

۱۶ دی ماه ۱۳۹۶، تاریخ تلخی که با سوختن و غرق شدن کشتی 
سانچی، غم سنگینی را به دریا سپرد. امروز، سالگرد حادثه ای 
است که نه تنها خانواده های ۳۲ دریانورد ایرانی و بنگلادشی 
را به سوگواری نشاند، بلکه روحی جمعی را در میان ایرانیان 
جریحه دار کرد. حادثه ای که شعله های آتش آن نه فقط بر روی 
سطح دریا، بلکه در قلب و ذهن یک ملت زبانه کشید. حال، 
سال ها از آن روز گذشته، اما زخم های سانچی همچنان تازه 

است؛ گویی دریا با هر موج خود این تراژدی را زمزمه می کند.
است.  داشته  رمانتیک  ما جایگاهی  در ذهن  دریا همیشه 
تصویر کشتی هایی که بر افق آبی پیش می روند، نمادی از رویا، 
ماجراجویی و تجارت بوده است. اما گاهی، این رویا به کابوسی 
تبدیل می شود که خاطره اش هرگز پاک نمی شود. سانچی یکی 

از آن کابوس ها بود.
کشتی نفتکش سانچی که حامل میعانات گازی ایران به کره 
جنوبی بود، در آب های ساحلی چین با یک کشتی باری برخورد 
کرد. برخوردی که نه فقط فاجعه ای زیست محیطی ایجاد کرد، 
بلکه جان ۳۲ خدمه را گرفت. آتش، که به سرعت در کشتی 
زبانه کشید، فرصتی برای نجات نگذاشت. خانواده ها منتظر 
ماندند، دعا کردند، به اخبار گوش سپردند، اما امید، همچون 

دود کشتی، در آسمان محو شد.

قهرمانانی که دیگر بازنگشتند
خدمه سانچی قهرمانانی بودند که زندگی خود را به دریا سپرده 
بودند. آن ها که هر روز با خطرات طبیعی، فنی و حتی سیاسی 
این حرفه روبه رو می شدند، شاید هرگز فکر نمی کردند که در 
میانه آب ها، میان آسمان و دریا، جایی برای پایانشان رقم 
بخورد. شاید تنها کسانی که درک کنند چه بر این دریانوردان 
گذشت، خود دریا نوردان دیگر باشند. کسانی که می دانند آتش 

در میان دریا چه معنایی دارد؛ زبانه هایی که نمی توان فرار کرد 
و آبی که به جای نجات، تنها شاهد خاموش این تراژدی است.

تصور کنید مادر یا همسری که ساعت ها به اخبار تلویزیون 
خیره مانده است. هر تماس تلفنی یا پیام، می تواند امیدی 
یا کابوسی باشد. اما برای خانواده های خدمه سانچی، روزها 
و ساعت ها فقط تاریکی و بی خبری بود. و وقتی خبر مرگ 
رسید، آن ها نه فقط عزیزانشان را از دست داده بودند، بلکه 
حتی جسدی برای وداع باقی نماند. اینجا، درد تنها از دست 
دادن نیست؛ درد، ناباوری و ناتوانی در باور است. چگونه 
را پذیرفت؟  می توان بدون دیدن عزیز ازدست رفته، مرگش 
چگونه می توان برای کسی سوگواری کرد که هیچ ردپایی از 

او باقی نمانده است؟

قصه ای که تمام نشد
سال ها از حادثه سانچی گذشته است، اما پرسش ها و ابهام ها 
همچنان باقی است. چرا این حادثه رخ داد؟ آیا می شد جلوی 
آن را گرفت؟ آیا تلاش های کافی برای نجات خدمه انجام شد؟
هرچند در روزهای نخست حادثه، مسئولان وعده هایی برای 
بررسی دقیق و شفاف دادند، اما مانند بسیاری از اتفاقات دیگر، 
پاسخ ها به اندازه زخم ها کافی نبود. امروز، سانچی نه فقط یک 
تراژدی، بلکه نمادی از پرسش های بی پاسخ است. این حادثه 
تلخ باید برای ما درس هایی داشته باشد. از ایمنی در صنعت 
نفتکش گرفته تا اهمیت سرعت و کارآمدی در عملیات نجات، 
همه و همه می توانند از دل این تراژدی استخراج شوند. اما آیا 
ما به اندازه کافی آموختیم؟ آیا تلاش کرده ایم تا از تکرار چنین 

فجایعی جلوگیری کنیم؟
سانچی برای بسیاری از ما، یک حادثه بود که در اخبار دیدیم 
و خواندیم. اما برای خانواده ها و دوستان خدمه، این حادثه 
بخشی از زندگی شان شد؛ بخشی که هرگز نمی توانند از آن فرار 

کنند.

سالگردها همیشه فرصتی هستند برای یادآوری. اما آیا این 
یادآوری ها به عمل تبدیل می شوند؟ آیا می توانیم از درد و غم، 

پلی بسازیم برای تغییر؟
امروز، وقتی به سانچی فکر می کنیم، نباید فقط دریا و آتش 
را به یاد بیاوریم. باید به انسان هایی فکر کنیم که در میان آن 
شعله ها جان دادند. به خانواده هایی که همچنان سوگوارند. و به 
این سوال که چگونه می توانیم آینده ای امن تر برای دریانوردان 

بسازیم.
سانچی دیگر نیست، اما خاطره اش زنده است. هر بار که دریا 
را می بینیم، هر بار که صدای موج ها را می شنویم، باید به یاد 
بیاوریم که دریا همیشه زیبا و آرام نیست. گاهی، دریا درد دارد؛ 
دردی که با هر موج به ما یادآوری می کند که زندگی چقدر 
شکننده است؛ و شاید، این بهترین کاری باشد که می توانیم 
برای خدمه سانچی انجام دهیم: فراموش نکنیم. چون یادآوری، 

اولین قدم برای تغییر است.

ترامپ از انگلیس خواست؛

آسیاب های بادی خود را 

نابود کنید!

»دونالد ترامپ« رئیس جمهوری منتخب آمریکا در پستی با 
انتقاد از دولت انگلیس به دلیل افزایش ظرفیت انرژی های 
تجدیدپذیر، از لندن خواست با رهاشدن از شر آسیاب های 

بادی، برداشت نفت و گاز خود را افزایش دهد.
ترامپ روز گذشته در پلتفرم »تروث اجتماعی« متعلق به 
خود از سیاست دولت انگلیس در حوزه انرژی انتقاد کرد 
و از لندن خواست تا به سوی برداشت از منابع نفت و گاز 
در دریای شمال بازگردد و از شر آسیاب های بادی مولد 

انرژی رها شود.
از  یکی  شمال  دریای  که  است  شده  یادآور  رویترز 
قدیمی ترین حوضه های نفت و گاز فراساحلی جهان است 
با آغاز سال ۲۰۰۰ میلادی رو به  از آن  که برداشت نفت 
بزرگترین  از  یکی  به  تاکنون  زمان  آن  از  و  بوده  کاهش 

مزارع تولید انرژی بادی در جهان تبدیل شده است.
ترامپ در پستی خطاب به دولت انگلیس نوشت: »بریتانیا 
اشتباه بسیار بزرگی مرتکب شده است. دریای شمال را باز 

کنید. آسیاب های بادی را از بین ببرید!«
این خبرگزاری با اشاره به مخالفت دولت نخست ترامپ با 
موضوع تغییر اقلیم، یادآور شده است که وی حتی پیش 
از ورود به دنیای سیاست و در سال ۲۰۱۵ نیز با ایجاد و 
توسعه نیروگاه بادی در نزدیکی زمین گلف مجلل خود در 

اسکاتلند مخالفت ناموفقی داشت.
جمهوری  رئیس  انتقاد  است:  اورده  همچنین  رویترز 
منتخب آمریکا شامل لینکی از گزارش ماه نوامبر ۲۰۲۴ 
شرکت  یک  عنوان  به   APA Crop شرکت  ماه(  )آبان 
تولیدکننده نفت و گاز آمریکا بود که تا پایان سال ۲۰۲۹ 
از دریای شمال خارج می شود. براساس پیش بینی این 
سال  در  شمال  دریای  در  نفت  تولید  آمریکایی،  شرکت 
۲۰۲۵ نسبت به مدت مشابه سال قبل ۲۰ درصد کاهش 

خواهد یافت.
کی یر استارمر نخست وزیر انگلیس با وعده ایجاد اقتصاد 
کم کربن در انتخابات سال گذشته این کشور پیروز شد. 
دولت وی قصد دارد ظرفیت تولید انرژی بادی فراساحلی 

را تا سال ۲۰۳۰ چهار برابر کند و به ۶۰ گیگاوات برساند.
براساس گزارش ها، بریتانیا هدف دارد تا سال ۲۰۳۰ تولید 
برق خود را تا حد زیادی کربن زدایی کند، که این امر به 
معنای کاهش وابستگی این بخش به نیروگاه های گاز 

سوز و افزایش ظرفیت انرژی های تجدیدپذیر است.
عنوان  به  رایت  کریس  انتخاب  با  ترامپ  آمریکا،  در  اما 
چهره سرشناس منکر انرژی پاک و تغییر اقلیم به سمت 
وزیر انرژی، نگرانی های بسیاری از کارشناسان و رهبران 
جهان را در بحث مقابله با کاهش انتشار گازهای گلخانه 

ای برانگیخته است.

بین  الملل

علیرضا ناظری

ساختار و نظام تعریف شده در دهک بندی یارانه ها، بعد 
از یک دهه نیازمند تغییر است. زیرا شاخص های اقتصادی 
و اجتماعی تغییر کرده و با شاخص های یک دهه گذشته 
نمی توان میزان توانایی مالی افراد جامعه را سنجید. از همین 
رو وزارت تعاون نیز موظف شده است تا با تعریف این 
شاخص ها، افرادی را که توانایی مالی بالایی دارند شناسایی 
کند تا از فرآیند دریافت یارانه ها حذف شوند. اما این اتفاق با 

کدام منطق صورت می گیرد؟
یک واقعیت مهم برای همه دولت ها وجود دارد مبنی بر 
اینکه منابع دولت ها نامحدود نیست. در کنار محدودیت 
منابع دولت ها، سازوکار پرداخت یارانه نقدی هم در همه 
دولت های جهان با هدف حمایت از جامعه پایه گذاری شده 
است. براساس این دو واقعیت، لازم است تا حد امکان 
بیشترین حمایت از آسیب پذیرترین بخش جامعه صورت 
بگیرد. این نگاه با رویکرد ارائه یارانه برابر به همه جامعه 

متفاوت است.
دو خانواده سه نفره را در نظر بگیرید. هر دو خانواده در یک 
نقطه محروم زندگی می کنند و درآمد ماهانه نزدیک به ۳ تا ۶ 
میلیون تومان دارند. خانواده اول در همان محل باقی مانده و 
خانواده دوم برای به دست آوردن فرصت های شغلی بهتر، نقل 
مکان کرده و در شرایط دیگر فرصت کارکردن دو نفر از اعضای 
خانواده برای آنان فراهم می شود. با این تغییر درآمدهای این 

خانواده به ۲۰ تا ۳۰ میلیون تومان افزایش می یابد. طبیعتاً 
خانواده دوم به ناچار بخشی از این درآمدها را باید از دست 
بدهد تا فرصت های شغلی خود را حفظ کند. هزینه هایی مانند 
حمل ونقل و اجاره مسکن که در محل زندگی ابتدایی برای این 
خانواده هزینه چندانی نبود. در این شرایط، یارانه ۳۵۰ هزار 
تومانی تقریباً ۵ تا ده درصد از درآمد خانواده اول است. اما برای 
خانواده دوم کمتر از ۲ درصد است. حالا قرار است شما منابع 
محدود خودتان را بین این دو خانواده تقسیم کنید. اینجا سه 

تفکر در مقابل هم قرار می گیرند.
تفکر اول معتقد است به دولت هیچ ارتباطی ندارد تا از این 
خانواده ها حمایت کند. از نگاه این عده، این کار مصداق 
دخالت دولت در جامعه و بازار است و نباید این کار را بکند. 
نتیجه این تفکر به گسترده تر شدن »نابرابری« در جامعه منجر 

می شود.
تفکر دوم معتقد است منابع محدود باید به صورت یکسان به 
همه پرداخت شود. از نگاه این تفکر عدالت یعنی »برابری«. 
با  در جوامع کمونیستی  در عمل  برابری طلب،  تفکر  این 
شکست و فروپاشی روبه رو شد. زیرا واقعیتی به نام محدود 
بودن منابع دولتی را در نظر نمی گرفت و توجه نداشت که در 
این رویکرد آنچه در عمل اتفاق می افتد، توزیع فقر خواهد بود.

اما تفکر سوم معتقد است دولت باید بیشترین حمایت را از 
کسانی انجام دهد که آسیب پذیری بیشتری دارند. مطابق 

این تفکر، از میان دو خانواده فرضی بحث شده در اینجا، 
حمایت دولت از خانواده اول می تواند به بهبود محسوس 
کیفیت زندگی او منجر شود، اما همین حمایت در خانواده 
دوم تأثیر چندانی نخواهد داشت. این وضعیت را در ابعاد 

بزرگ تر هم می توان دید.
هیچ دولتی نمی تواند مدعی شود می تواند فقر را به طور کامل 
از بین ببرد. منابع و امکانات هیچ دولتی هم به این اندازه 
نیست که بتواند به لحاظ اقتصادی فقرا را به اندازه مرفه ترین 
بخش جامعه بالا بکشد. بر همین مبنا تلاش دولت چهاردهم 
این است که »درصد نابرابری« و »میزان نابرابری« را کاهش 
دهد. برای این منظور وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
درحال تدوین سازوکاری است تا از طریق »آزمون وسع« و 
با تکیه بر ابزارها و تکنولوژی هایی که امروز در اختیار ما قرار 
دارد، جامعه هدف دقیق تری برای حمایت های دولتی تعیین 
کند. از همین رو ۶ شاخص تعریف شده است تا برمبنای 
آن دهک بندی ها بازتنظیم شده و کسانی که از درآمدهای 
بالاتری برخوردار هستند از دریافت یارانه حذف شوند تا دولت 
بتواند کمک بیشتری را به آسیب پذیرترین بخش جامعه ارائه 
کند. جامعه دیرپای ایرانی هم نشان داده است اگر اطمینان 
داشته باشد پول و اعتبارات خیریه ای که پرداخت می کند )یا 
منافعی که از دست می دهد( به دست افراد نیازمندتر جامعه 

می رسد، حتماً در این کار مشارکت و همراهی خواهد کرد.

طرح جدید وزارت رفاه برای بازتعریف یارانه ها
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رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان البرز با اشاره به محرومیت های 
دیرینه بخش سلامت استان اعلام کرد: به رغم این کاستی ها 
البرز در ساخت داروها و تامین بخشی از نیازهای درمانی در کشور 

پیشرو بوده است.
به گزارش »دنیای هوادار«، دکتر »شهرام صیادی« روز گذشته در 
تشریح دستاوردهای علمی بخش سلامت البرز گفت: طی چهار 
سال گذشته داروهایی برای درمان بیماری ها از جمله سرطان و 
»ام .اس« از سبد پژوهشی البرز بیرون آورد که در نوع خود کم نظیر 
هستند. این دستاوردها در جشنواره رازی سال گذشته کشور البرز 

مورد تجلیل قرار گرفتند.
صیادی در تشریح بیشتر این دستاوردهای علمی گفت: ساخت 
داروهای درمان سرطان و MS در دانشگاه علوم پزشکی البرز از سال 
۹۸ توسط اساتید دانشگاه شروع شد و خوشبختانه سال گذشته 

مرحله آزمایشگاهی آن  ها به پایان رسید.

راه اندازی اولین مرکز پیشرفته سرطان کشور در البرز
رئیس دانشگاه علوم پزشکی البرز، ساخت و تجهیز اولین مرکز 
پیشرفته تشخیص و درمان سرطان کشور با مجوز سازمان جهانی 
انرژی اتمی در کرج از مهم  ترین دستاوردها برشمرد و گفت: با راه 
اندازی این مرکز در آینده نزدیک استان البرز به نقطه ثقل درمان 

سرطان کشور تبدیل می شود.
وی با اشاره به اینکه دانشگاه علوم پزشکی البرز گام بلندی در بحث 
بهداشت و درمان برداشته است، اظهارکرد: خریداری و انتقال دستگاه 
گامانایاف برای درمان بیماران سرطانی از اقدامات بسیار ارزشمند 

است که پیگیری های ویژه محقق شده است.
صیادی ادامه داد: با راه اندازی این مرکز درمان بیماران به گونه ای 

است که نادرترین درمان در بخش ساقه مغز انجام خواهد گرفت.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی البرز با تاکید بر اینکه درمان بیماران با 
دستگاه گامانایف با قبول بیمه های پایه انجام می شود، افزود: از 
طریق بیمه های تامین اجتماعی،  خدمات درمانی و تعرفه دولتی 

به بیماران خدمات دهی می شود.

محرومیت ها و ضریب بالای اشغال تخت
صیادی با اشاره به جمعیت بالای استان البرز گفت: اکنون به رغم 
سکونت جمعیت میلیونی در البرز تنها سه هزارو۳۲۰ تخت در 
۲ بخش دولتی و خصوصی داریم که ضریب اشغال تخت های 
بیمارستانی در این استان حدود ۷۲درصد است ؛ پس از تهران 

بیشترین ضریب اشغال تخت را در کشور داریم.
وی با اشاره به اینکه به ازای هر یک هزار نفر یک تخت در البرز وجود 
دارد، اظهار کرد: این سرانه باید یشتر شود که البته با راه اندازی بیمارستان 

های در دست احداث سرانه ها در این بخش بهتر خواهد شد.

صیادی گفت:  کمبود تجهیزات و امکانات بیمارستانی نسبت به 
جمعیت در استان البرز را شاهد هستیم که می بایست دستگاه 
های »ام. آر. ای« و »سی تی اسکن« بیمارستان ها به تناسب 

جمعیت در استان افزایش یابد.

فرسودگی بیمارستان ها و کمبود نیروی انسانی
رئیس دانشگاه علوم پزشکی البرز، فرسودگی ساختمان های ۹ 
بیمارستان قدیمی را از مشکلات و کاستی های بخش سلامت 
این استان برشمرد و افزود: به لحاظ فنی و کادر پرستاری در بخش 

نیروی انسانی نیز کمبود داریم.
وی اظهار کرد: البته تا چند سال پیش بیمارستان های شهرستان 
های استان ضریب اشغال تخت پایینی داشتند اما خوشبختانه با 
تدابیر انجام شده با حضور پزشکان متخصص مورد نیاز و ضریب 

اشغال تخت ها در آن ها به ۴۰ تا ۵۰ درصد رسیده است.

پروژه های در دست ساخت
رئیس دانشگاه علوم پزشکی البرزدر بخش دیگری از سخنانش با 
اشاره به پروژه های بیمارستانی در دست احداث استان گفت: اکنون 
در شهرستان طالقان یک بیمارستان ۳۲ تختخوابی در حال احداث 

است که ۵۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارد.
همچنین بیمارستان ۱۰۰ تختخوابی کمالشهر که تا سه سال پیش 
پنج درصد پیشرفت فیزیکی داشت، اکنون به ۸۰ درصد پیشرفت 

فیزیکی رسیده است.
وی اظهار کرد: بیمارستان شهرستان فردیس نیز پس از ۱۰ سال 
تکمیل شد و ۲ سال است که به مردم این شهرستان خدمات لازم 

را ارائه می دهد.

صیادی با اشاره به اینکه بیمارستان ۲۸۰ تختخوابی حضرت سید 
الشهداء )ع( کرج اکنون توسط اداره کل راه و شهرسازی استان 
البرز در دست احداث است، افزود: این بیمارستان حدود ۸۷ درصد 

پیشرفت فیزیکی دارد.
وی گفت: اکنون نیز بیمارستان ۱۰۰ تختخوابی شهر جدید مهستان 

در دست ساخت قرار گرفته است.

راه اندازی ۲مرکز جامع درمانی در دهه فجر
رئیس دانشگاه علوم پزشکی البرز بیان کرد: مرکز جامع خدمات 
سلامت ظفر البرز با پیشرفت فیزیکی ۹۰ درصد و مرکز جامع خدمات 
سلامت مسکن مهر ماهدشت کرج با پیشرفت فیزیکی ۹۷ درصد 

دهه فجر امسال به بهره برداری می رسند.
همچنین پنج پایگاه اورژانس ۱۱۵ به همراه مراکز جامع خدمات 
سلامت شهرک ابریشم چهارباغ و شهید زارعی نژاد نظر آباد تا پایان 

سال جاری بهره برداری خواهند شد.

ارتقای رتبه البرز در آموزش جوانی جمعیت
رئیس دانشگاه علوم پزشکی البرز با اشاره به اینکه در حوزه جوانی 
جمعیت این استان در رتبه ۳۰ کشور قرار داشت،  بیان کرد:  با 
اقدامات صورت گرفته در دانشگاه پزشکی استان به رتبه نهم کشور 

در حوزه جوانی جمعیت دست یافتیم.

خیابان های شلوغ و پرهیاهوی البرز، گاهی نمایشی از تضادهای 
صدای  و  بی پایان  ترافیک  میان  هستند.  اجتماعی  دردناک 
ماشین ها، کودکانی را می بینیم که با دستان کوچکشان برای 
زنده ماندن تلاش می کنند. این کودکان کار، که بیشتر از اینکه 
بازی کنند و بخندند، کار می کنند و می گریند، تصویری زنده از 

چالش های اقتصادی و اجتماعی استان هستند.
استان البرز به دلیل موقعیت جغرافیایی اش، یکی از مهاجرپذیرترین 
بدون  گسترده،  مهاجرت های  همین  اما  است.  کشور  نقاط 
برنامه ریزی و فراهم کردن زیرساخت های کافی، زخمی عمیق 
بر پیکره این استان وارد کرده است. بسیاری از خانواده هایی که 
به امید زندگی بهتر به البرز مهاجرت می کنند، با فقر اقتصادی 
دست وپنجه نرم می کنند و در نهایت، کودکانشان در خیابان ها 
به دنبال لقمه ای نان می گردند. کودکان کار، محصول تلخ ترکیب 

فقر، مهاجرت، و کم توجهی اجتماعی هستند.

از مدرسه تا خیابان؛ مسیری که نباید طی شود
وقتی کودکی بجای رفتن به مدرسه، به خیابان ها پناه می برد، 

از دست می رود. کودکان  آموزشی  از یک فرصت  چیزی بیش 
خیابانی نه تنها از حق تحصیل محروم می شوند، بلکه از کودکی شان، 
از معصومیتشان، و از رویای فردایی بهتر هم بی بهره می مانند. 
این کودکان به جای نشستن پشت نیمکت های مدرسه، در گرمای 
تابستان و سرمای زمستان با فروش گل، فال، یا حتی زباله گردی، 
زندگی شان را می گذرانند. این تصویر دردناک، نه تنها برای خودشان 

بلکه برای جامعه ای که در آن زندگی می کنیم، یک فاجعه است.
عامل  دو  در  می توان  را  البرز  در  کار  کودکان  افزایش  دلایل 
کلیدی جستجو کرد: فقر اقتصادی و مهاجرت. خانواده هایی که 
با دست های خالی از استان های دیگر به البرز می آیند، اغلب در 
حاشیه شهرها ساکن می شوند، جایی که نه زیرساخت کافی دارد 
و نه امید به آینده ای روشن. این خانواده ها برای بقا، مجبورند از 
هر امکانی برای تأمین هزینه های زندگی استفاده کنند و کودکان 

اولین قربانیان این وضعیت هستند.
مهاجرت بی رویه به البرز، تنوع فرهنگی گسترده ای ایجاد کرده 
است، اما این تنوع گاهی به تعارضات فرهنگی و اجتماعی هم 
منجر می شود. بسیاری از کودکان کار، به دلیل موقعیت فرهنگی و 
اقتصادی خانواده هایشان، در چرخه ای از کار کودک گرفتار می شوند 

که خروج از آن به سادگی ممکن نیست.

کودکان کار نه تنها با محرومیت های اقتصادی روبه رو هستند، بلکه 
در معرض انواع آسیب های جسمی، روحی، و اجتماعی قرار دارند. 
کار در خیابان ها، آن ها را با خطراتی مثل سوءاستفاده های جسمی، 
روحی، و حتی جنسی مواجه می کند. علاوه بر این، بسیاری از 
این کودکان، در محیط هایی کار می کنند که سلامتشان را تهدید 
می کند؛ از آلودگی هوا گرفته تا خطر تصادفات و بیماری های 
ناشی از کارهای سنگین. اما آسیب های روانی این کودکان از 
همه شدیدتر است. کودکانی که مجبورند روزانه با تحقیر، نگاه های 
به تدریج  شوند،  روبه رو  جامعه  ناعادلانه  رفتارهای  و  سنگین، 
اعتمادبه نفس و امید به آینده را از دست می دهند. این آسیب ها 
نه تنها فردی بلکه جمعی هستند و در نهایت، جامعه ای با نسل 

آینده ای ضعیف تر و ناامیدتر به جا می گذارند.
برای حل معضل کودکان کار، تنها نمی توان به شعارها و وعده ها 
دل بست. باید به صورت عملی وارد میدان شد. نخستین گام، 
شناسایی این کودکان و خانواده هایشان است. دولت و نهادهای 
اجتماعی باید برنامه های جامعی برای حمایت از خانواده های فقیر 
و مهاجر طراحی کنند، از ارائه کمک های مالی و غذایی گرفته 
تا ایجاد فرصت های شغلی پایدار برای والدین. اما حمایت مالی 
به تنهایی کافی نیست. باید برنامه های آموزشی و فرهنگی نیز در 

دستور کار قرار گیرد. ایجاد مدارس ویژه برای کودکان کار، فراهم 
کردن مشاوران اجتماعی و روان شناسی، و آموزش مهارت های 
دهد.  تغییر  را  آن ها  آینده  می تواند  کودکان  این  به  حرفه ای 
همچنین، جامعه باید دیدگاهش نسبت به این کودکان را تغییر 
دهد. کودکان کار مجرمان نیستند؛ آن ها قربانی شرایطی هستند که 

ما به عنوان جامعه، در ایجاد آن سهیم بوده ایم.

آینده ای روشن تر؟
البرز می تواند با برنامه ریزی دقیق، این چالش را به فرصتی برای 
رشد و توسعه تبدیل کند. حمایت از کودکان کار، نه تنها زندگی 
آن ها را تغییر می دهد، بلکه جامعه ای سالم تر و پویاتر می سازد. این 
کودکان، اگر امروز حمایت شوند، می توانند فردا به شهروندانی مؤثر 
و مفید تبدیل شوند. اما اگر امروز از کنارشان بی تفاوت بگذریم، 
باید در آینده، هزینه های سنگین تری برای آسیب های اجتماعی و 
فرهنگی بپردازیم. بیایید از همین امروز شروع کنیم. از خیابان های 
البرز، جایی که کودکان با دستان کوچکشان در حال مبارزه با زندگی 

هستند. شاید کمک ما، امیدی باشد برای تغییر سرنوشتشان.

»رئیس دانشــگاه علوم پزشکی البرز« تأکید کرد؛

البرز، پیشرو در ساخت داروها

قصۀ پرغصۀ کودکان کار در البرز؛

فال می  فروشم، رؤیا می  خرم

سلامت

مکث

بهره برداری عملیاتی از نخستین اسکله نفتی بخش خصوصی با سوخت گیری موفق کشتی بنگلادشی در منطقه پارس جنوبی کنگان استان بوشهر انجام شد.

بزرگترین کشتی مخصوص حمل گاز مایع گرم و تحت فشار با پهلوگیری و بارگیری در کمترین زمان ممکن و با بالاترین استاندارد و ایمنی در اسکله یکصد هزارتنی »پارسا فیدار پایدار« 

در پارس جنوبی )کنگان( شروعی بود برای بهره برداری عملیاتی از نخستین اسکله نفتی بخش خصوصی کشور که با نظارت نمایندگان گمرک جمهوری اسلامی ایران، سازمان بنادر و 

دریانوردی، شرکت ملی گاز ایران و نماینده ویژه وزیر نفت در نظارت بر صادرات در کنگان، انجام گرفت. اسکله اختصاصی پارسافیدار دو سال پس از احداث و پروانه بهره برداری با مساعدت 

دولت وفاق ملی، وزارت نفت، سازمان بنادر و دریانوردی و همچنین گمرکات کشور حالا نخستین اسکله بخش خصوصی ایران است که وارد مدار فعالیت در منطقه پارس جنوبی می شود.

نخستین اسکله نفتی بخش خصوصی در پارس جنوبی بهره برداری شد

یاسمن یزدانی
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معاون وزیر کشور و رئیس سازمان ثبت احوال با اشاره به نشستی که با اعضای کمیسیون اصل ۹۰ داشته است، گفت: مقرر شد با همکاری های 
دستگاه های ذیربط مانند وزارت اقتصاد، سازمان برنامه و بودجه و سایر دستگاه های متولی نسبت به صدور کارت هوشمند ملی باقی مانده افراد 
متقاضی اقدام شود. هاشم کارگر با اشاره به اینکه برای ۹۱ درصد از متقاضیان، کارت هوشمند ملی صادره شده است، گفت: این سازمان تاکنون 
برای بیش از ۶۰ میلیون از ایرانیان کارت هوشمند ملی صادر کرده است.وی با تشریح روند صدور کارت های هوشمند ملی در نوبت صدور عنوان 
کرد: در جلسه کمیسیون اصل ۹۰ مقرر شد با همکاری های دستگاه های ذیربط مانند وزارت اقتصاد، سازمان برنامه و بودجه و سایر دستگاه های 

متولی نسبت به صدور کارت ملی باقی افراد متقاضی نیز اقدام شود تا به سرعت کارت ها صادر و تقدیم هموطنان شود.

برای بیش از ۶۰ میلیون ایرانی کارت هوشمند ملی صادر شده است

جعل و دســتکاری جلد روزنامه، ابزار جدید مخالفان دکتر صیادی برای انتقام؛

گامانایف، خار چشم و پابند کارشکنان
داستان جلد

گاهی  مدیران  کار  در  و صداقت  شفافیت  که  روزگاری  در 
همچون گوهر نایابی به نظر می رسد، دکتر شهرام صیادی، 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی البرز، ثابت کرده که می توان 
به سلامت و رفاه مردم اولویت داد، حتی اگر مسیر پیش رو 
پر از سنگ اندازی و دشمنی باشد. او با اقدامات جسورانه و 
مسئولانه خود توانسته است استان البرز را به یکی از قطب های 
نوین در عرصه ی علوم پزشکی و سلامت بدل کند. اما همین 
موفقیت ها، کارنامه ی درخشان و محبوبیت او در میان مردم، 
برخی را به واکنش های کینه توزانه واداشته است. همانطور که 
 پیش تر و بتفصیل در یادداشتی با عنوان »نبرد صیادیِ سلامت 
با صیادان وجدان« در شمارهٔ ۱۷۱۶ روزنامه نوشتیم و اشاره 
کردیم، یکی از مهم ترین اقدامات ماندگار دکتر صیادی، ورود 
اولین دستگاه فوق پیشرفته ی گامانایف به استان البرز است؛ 

اما این پایان ماجرا نبود.
منافع  کرده اند  عادت  که  را  برخی  جسورانه،  اقدام  همین 
استان های کمتر برخوردار قربانی مرکزگرایی شود، به واکنش 
واداشت اما با همهٔ چالش ها، دکتر صیادی به گواه خودش، با 
همراهی شخص استاندار، در برابر تمام کارشکنی ها ایستادند و 
نگذاشتند حق مردم البرز زیر پای منافع گروهی خاص لگدمال 
شود. دستگاه گامانایف برای مردم البرز ماند و به میراثی 

ماندگار برای سلامت استان تبدیل شد.

تحریف علیه سنگر سلامت مردم البرز

چنین موفقیت ها و ایستادگی هایی در برابر منافع نامشروع، 
طبیعتاً برای برخی خوشایند نیست. وقتی نتوانستند او را در 
میدان عمل شکست دهند، به میدان دیگری رو آوردند: میدان 

تحریف و دروغ پراکنی.
در روزنامه »دنیای هوادار« پیش تر در مورد این اقدام شجاعانه ی 
دکتر صیادی نوشتیم و او را به عنوان یکی از معدود مسئولان 
و چهره های برجسته ی استان قلمداد کردیم، اما همان هایی 
که منافع شخصی شان را از دست رفته می دیدند، تصمیم 
گرفتند وارد بازی کثیف دیگری شوند. این افراد، که برخی از 
آن ها خودشان را با پابند از زندان بیرون آورده اند، در تازه ترین 
اقدام غیرقانونی و غیراخلاقی خود، دست به تحریف و جعل 
زده اند. این بی خِرَدان، جلد شمارهٔ ۱۷۱۶  را به مضحک ترین و 
غیرحرفه ای ترین شکل ممکن دستکاری کرده و با نسبت دادن 
دروغی بزرگ به دکتر صیادی تحت عنوان جملههٔ ساختگی 
»کسب برترین دانشگاه علوم پزشکی دنیا در سال ۲۰۲۴« سعی 
کرده اند او را نزد افکار عمومی تخریب کنند. این تحریف ها 
مصداق بارز نشر اکاذیب است؛ اقدامی که نه تنها از نظر اخلاقی 
محکوم است، بلکه از لحاظ حقوقی هم جرم محسوب می شود 
و قابلیت پیگیری دارد. به نظر می رسد این افراد هیچ حدومرزی 
برای رفتارهای غیرقانونی خود نمی شناسند و حاضرند با توسل 
به هر حربه ای، حتی تحریف رسانه ها، انتقام خود را از مدیری 

موفق و محبوب بگیرند.

کارشکنی علیه سلامت مردم؛ هدف کیست؟
دکتر صیادی صورت  علیه  تخریب هایی  چرا چنین  اینکه 
می گیرد، پرسشی است که پاسخ آن را در عملکرد او باید 
جستجو کرد. دکتر صیادی با ورود گامانایف به استان و 
مجموعه ای از اقدامات دیگر، ازجمله ارتقای زیرساخت های 
اثبات کرده که  البرز،  بهداشت و درمان در مناطق محروم 
سلامت مردم برای او در اولویت است. این اقدامات، منافع 
کسانی را که از بی نظمی و محرومیت استان سود می بردند، 

به خطر انداخته است.
به عنوان روزنامه نگارانی که خود شاهد این تلاش ها بوده ایم، 
نمی توانیم در برابر این تحریف ها سکوت کنیم. رسانه ها باید 
سنگر دفاع از حقیقت باشند، نه میدان تاخت وتاز دروغ پردازان. 
از همین رو، ما از طریق این یادداشت اعلام می کنیم که دست 
به افشای هرگونه اقدام مشابه خواهیم زد و اجازه نخواهیم 
داد تلاش های بی وقفه ی دکتر صیادی تحت الشعاع تحریف ها 
و دشمنی ها قرار گیرد. این چند خط، صرفاً ادای دین ما به 
کسی است که تمام قد برای سلامت مردم البرز ایستاده است. 

دشمنان دکتر صیادی شاید بتوانند برای مدتی با جعل و 
تخریب، حقیقت را کمرنگ جلوه دهند، اما تاریخ نشان داده که 
صداقت و عمل به وعده ها، در نهایت پیروز میدان خواهند بود.
دکتر صیادی ثابت کرده که با پایمردی و ایمان به خدمت، 
می توان بر تمام سنگ اندازی ها غلبه کرد. او نه تنها دستگاه 
گامانایف را در البرز نگه داشت، بلکه الگویی از مسئولیت پذیری 
و مدیریت صادقانه را به نمایش گذاشت. اکنون وظیفه ی 
ماست که از او و از حق مردم استان دفاع کنیم. چرا که 
سلامت مردم، میراثی نیست که بتوان اجازه داد در بازی های 

سیاسی و تخریب های غیرقانونی قربانی شود.

مجتبی حاجی قاسمی« خبر داد؛

تضییع ۹۷ میلیارد تومان

 از حقوق شهرداری کرج! 

دبیر و رئیس کمیسیون عمران و حمل  و نقل شورای اسلامی شهر 
کرج گفت: از تیرماه ۱۴۰۲ تا آذرماه ۱۴۰۳ در زمینه تفکیک زباله 
از مبدا حدود ۹۷ میلیارد تومان از حقوق شهرداری کرج تضییع 

شده  است.
به گزارش »دنیای هوادار«، مجتبی حاجی قاسمی طی تذکری به 
شهردار در جلسه رسمی شورای شهر کرج اظهار کرد: با عنایت به 
مستندات پیوست و تذکرات متعدد قبلی ضرورت دارد موضوع 
تضییع حقوق شهرداری کرج در قراردادهای موسوم به تفکیک از 
مبدا طی سال های 1402 و 1403 رسیدگی و از استمرار رویه جاری 

جلوگیری شود.
دبیر شورای اسلامی شهر کرج تصریح کرد:ضمن درخواست از 
شهردار کرج بابت پاسخ شفاف و روشن به این سوالات گفت 
تفکیک زباله از مبدا یکی از موضوعاتی است که چندین بار در 

مورد آن تذکر داده ام.
حاجی قاسمی اذعان کرد: از تیرماه 1402 تا آذرماه 1403 در این 
زمینه حدود 97 میلیارد تومان از حقوق شهرداری کرج تضییع 
شده است و با وضعیتی که تاکنون پیش رفته ایم، در سه ماه 
پایانی سال جاری نیز 21 میلیارد تومان یعنی جمعا حدود 118 

میلیارد تومان از شهرداری تضییع می شود.
رئیس کمیسیون عمران و حمل  و نقل شورای اسلامی شهر کرج 
یادآور شد:  از ابتدای سال 1402 تاکنون 26 میلیارد تومان وصول و  

صرفا 18 درصد از درآمد قابل وصول جذب شده  است.

منعمی«: »فاطمه 

 آزادراه شهید 

ٔ

خرداد ۱۴۰۴ پروژه

سلیمانی به بهره برداری می رسد

نایب رئیس شورای اسلامی شهر کرج گفت: پروژه آزادراه شهید 
سلیمانی با حمایت نماینده عالی دولت و تلاش های شورای 

ششم در خرداد سال ۱۴۰۴ به بهره برداری خواهد رسید.
فاطمه منعمی در حاشیه بازدید از آزادراه شهید سلیمانی اظهار کرد: 
شورای ششم در راستای تحقق پروژه بزرگراه شمالی )آزادراه شهید 
سلیمانی( مصوبات متعددی داشت که بیانگر همراهی این شورای 

برای تحقق پروژه مذکور است.
وی با اشاره به اینکه این بازدید موجب شد تا جزئیات پروژه برای 
اعضای شورای حاضر در بازدید تبیین شود، افزود: تسلط استاندار 
البرز بیانگر میزان پیگیری و نظارت نماینده عالی دولت بر این 
پروژه ملی است، از همین رو امیدواریم در زمان بندی مشخص 

شده پروژه به ثمر بنشیند.
عضو شورای اسلامی شهر کرج در ادامه تصریح کرد: پیمانکار 
پروژه اعلام کرده که در نهایت خرداد سال آتی پروژه آزادراه شهید 
سلیمانی به نتیجه خواهد رسید، امیدواریم این مهم در موعد 

مشخص به انجام برسد.
منعمی یادآور شد: اهمیت اجرای پروژه آزادراه شهید سلیمانی 
باتوجه به موقعیت ملی که دارد در مسیر ارائه خدمات به بیش از 
۱۳ استان کشور است از این رو در شورای ششم تمام توان خود را 

به کار گرفتیم که این مسیر به سرانجام برسد.

شورای شهر

مهدی تیموری

در روزنامه »دنیای هوادار« پیش تر در مورد این 

اقدام شجاعانه ی دکتر صیادی نوشتیم و او را 

به عنوان یکی از معدود مسئولان و چهره های 

برجسته ی استان قلمداد کردیم، اما همان هایی 

که منافع شخصی شان را از دست رفته می دیدند، 

تصمیم گرفتند وارد بازی کثیف دیگری شوند. 

این افراد، که برخی از آن ها خودشان را با پابند 

از زندان بیرون آورده اند، در تازه ترین اقدام 

غیرقانونی و غیراخلاقی خود، دست به تحریف 

و جعل زده اند.

 ۱۷۱۶ دنیای هوادار

ٔ

جلد اصلی شماره

۱۷۱۶ 

ٔ

 جاعلان از شماره

ٔ

جلد تحریف شده

 رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای اسلامی شهر 
کرج، راه اندازی اولین خط اتوبوس های برقی کشور دراین 
کلانشهر را تجربه موفقی دانست و گفت : چاره ای جز 

نوسازی و توسعه ناوگان حمل ونقل عمومی را نداریم. 
به گزارش »دنیای هوادار«، عمار ایزدیار با اشاره به بازدید 
اعضای شورای اسلامی شهر و شهردار کرج از یکی از شرکت 
های خودروسازی کشور اظهار کرد: امروز شاهد استقبال 
گسترده شهروندان کرج از اتوبوس های برقی هستیم و به 
همین جهت تلاش ها بر توسعه و نوسازی ناوگان حمل 

ونقل عمومی این کلانشهر معطوف شده است. 
رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای اسلامی کرج 

افزود: راه حل برون رفت از آلودگی هوای کلانشهر کرج، 
توسعه حمل و نقل عمومی است؛ توسعه حمل و نقل 
عمومی کلانشهری همچون کرج نیازمند عزم و تلاش 
جدی است که امیدواریم با همکاری بین مجموعه مدیریت 
شهری کرج و شرکت ایران خودرو دیزل این امر محقق 

شود. 
ایزدیار اذعان کرد: یکی از چالش های اساسی کلانشهرها 
آلودگی هواست و برای بهبود این وضعیت هیچ راهی به 
جز توسعه حمل و نقل عمومی نداریم؛ برای تحقق این 
امر و استقبال مردم از حمل و نقل عمومی نیازمند بهبود 

زیرساخت ها هستیم.

»عمار ایزدیار« تأکید کرد؛ تجربه موفق اتوبوس برقی کرج و تلاش مدیریت شهری برای نوسازی ناوگان
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اول
سینمای  بخصوص  سینما،  تاریخ  طول  در  اوقات  اغلب 
کلاسیک، شخصیت هایی که زیر ردای خبرنگاری یا کارآگاهی در 
مسیر داستان حضور پیدا می کنند، اعم از شخصیت های اصلی 
یا فرعی، نقشی نظاره گر و مدخلی برای ورود به جهان قصۀ 
شخصیت های اصلیِ پیش برندۀ درام هستند. شخصیت هایی 
که صرفا وسیله ای ند تا از طریق حضورشان در بطن ماجرا، ما 
کشمکش های درونی فیلم را به شکل ابژه نظاره کنیم و در 
پایان بدون آنکه دست خودشان به خون شریان یافته جنایات 

پیش آمده آغشته شود فیلم را به پایان برسانند.
»دایرۀ فریب« نهمین فیلم سینماگر آلمانی فولکر اشلوندورف 
)شروع کنندۀ جریان جنبش سینمای  نوین آلمان با فیلم تورلس 
جوان در سال ۱۹۶۶(، داستان خبرنگاری آلمانی به نام »جورج 
لاشان« است که عازم بیروت است تا از جنگ داخلی لبنان 
گزارش هایی تهیه کند. فیلم برخلاف گزاره های بالا، مانند فیلم 
بی همتای  فیلم ساز  آنتونیونی  مایکل آنجلو  »حرفه  خبرنگار«ِ 
برای  بابی  او  شغل  که  خبرنگاری است  داستان  ایتالیایی، 
نمایان شدن کشمکش های درونی و شخصی اش می شود تا در 
طول فیلم ما شاهد ستیز او با خودش باشیم. پیش از آنکه ما 
با جورج و پیشه اش آشنایی پیدا کنیم، اشلوندروف تصویری 
از جورج نشسته در پشت ماشین را نشان می دهد که زیر باران 
بی امان، در نهایت انفعال و بی احساسی چهره اش، با آن رخ 
بت گونۀ برونو گانس، در حرکت به سوی خانه است و صدای 
حدیث نفس مکارش می آید که در قامت نریشن، گویا دارد فرارِ 
از پیش تعیین شدۀ در کسوت کاری ا ش را توجیه می کند. از 
همین ابتدا با خبرنگاری مواجه ایم که کار و پیشه اش برعکس 
تیپ  های مرسوم خبرنگار در فیلم ها، صرفا وسیله  ای است برای 
ورود به جهان پریشیدۀ بی سامان درونی اش که هیچ ارتباطی 
به جرثومۀ کاری اش ندارد. جورج یک خبرنگار به ملال رسیده 
از زندگی روتین کنار همسر و فرزندانش است که برای فرار 
از رنج بار مسئولیت در قبال انتخاب های پیشینش دست به 
ماموریت های پررنگ و لعاب خبرنگاری می زند تا از آن  جادۀ 
ابتدای فیلم که به خانه ا ش می رسد فرار کند؛ و الا چه دلیلی 
دارد اولین دیالوگ فیلم صدای حدیث نفس او باشد که حرف 

از هراس از زندگی روزمره و روتین می زند؟ جورج همانگونه 
که در آن خطابۀ اولیه اش می گوید از زندگی با دروغ و نیرنگ 
ابایی ندارد اما از هرگونه اتفاقی که منجر به حرکت نکردن و 
متوقف شدن او در جریان زندگی شود در حد مرگ می هراسد تا 
جایی که حاضر است عطای زندگی را به لقایش ببخشد. او تمام 
مسیر داستان در حال فرار از واقعیت موجود زندگی اش است، 
چه در باطنش چه نمایان شدن این فرار در شمای کلی فیلم 
که همیشه او را بی قرار و درحال فرار از گیر افتادن و تیرخوردن 
در خیابان های از هم پاشیدۀ بیروت نشان می دهد. هرچه در 
طول فیلم حرکت می کنیم و غرق جهان  ذهنی جورج می شویم، 
بیشتر متوجه گسست درونی او در مواجهۀ با پدیده های دور و 
برش که زندگی او را شکل داده اند می شویم؛ از نفس حرفه اش 
گرفته تا روابط احساسی عاطفانه اش و ظهور غیرمترقبۀ دشنۀ 
برای  او  واقعیت کنونی.  کالبد خشک  در  زهرآگین خاطرات 
گریز از خودِ گریزپایش، برای فرار از تنهایی، ملال و گسیختگی 
افسار زندگی اش، باطن زندگی نکبت بار کنار خانواده اش را رها 
می کند تا شاید در آغوش آشوب های مظلومانۀ بیروت گم شود 
و هراس زندگی بی رمق اش را با هراس وسوسۀ گاه و بی گاه 
مرگ جابجا کند. اما چیزی که او نمی بیند خیل عظیم بار این 
فرار ها و پاسخ ندادن هاست که بر پشت او تلنبار شده است و 
لحظه به لحظه  او را خمیده  تر می کند تا جایی که توان، شتاب 
او را در انتها بگیرد. هر پلۀ فرار را که رد می کند درون باتلاق 
عمیق تری فرو می رود و آنقدر غرق این باتلاق  می شود که دیگر 
از جایی به بعد تاب تصمیم گیری و تحمل رویارویی با حقیقت 
زندگی اش را ندارد. به حدی از بهای انتخاب هایش و پذیرفتن 
مسئولیت هایش فرار کرده است که اکنون نمی تواند عزم رفع 
نابسامانی های موجود را بکند و آنقدر در این آشفتگی دست وپا 
می زند تا بالاخره لحظه ای راهی برای گریز از این پاپیش پیدا 
کند. انسان محکوم است به آزادی، سارتر می گوید، یعنی انسان 
در تصمیم گیری هایش تماما آزاد است تا هر گزینۀ پیش رویش 
را انتخاب کند اما از بر دیگر ماجرا محکوم است تا بهای هر 

انتخابش را بپردازد.
جورج آنقدر از محکومیتش زیر پرداخت بهای انتخاب هایش 
فرار کرده است که اکنون دریده از هر اتفاقی آنقدر از ریخت افتاده 
در  بمباران  هیاهوی  اوج  در  تا  می رسد  جایی  به   که  است 
شهری غریب و دور از مسکنش، در لابه لای لاشه های بی قرار 
بیروت و پس از مواجهه با شکست خوردن تنها کورسوی امید 
بازگشت به شور عاطفانه اش، ناگاه پس از خروج آنی نیروی 
نهفته در تمام زخم هایش بر بستر چاقوی فرورفته روی جنازه 
سنگین تلنبارشدۀ رویش به خودآگاهی دهشتناک می رسد، 
که از وحشت و محنت این لحظه با لباس هایی خونین سر 
انزوای  در  و  می گذارد  شهر  گوتیک وار  خرابۀ  خیابان های  به 
تیرۀ شهر برای اولین بار با خودش و آنچه باید باشد روبه رو 
می شود. حالا لحظه ای  است که جورج دیگر آن انسان متفرعن 
و بی تفاوت به جریانات جهان که در فیلم بروزش در نسبت با 
جنگ ایجاد می شود، نیست. به دفتر روزنامه در آلمان برمی گردد 
و دور میزی که همگان شکیل و با کروات در حال تماشا و 
لبنانی اند می نشیند  آواره ی  تحسین عکس های جنگ زدگان 
و هنگامی که از او می پرسند چند صفحه گزارش دربارۀ این 
مچاله  را  عکس ها  می شود  بلند  بنویسد،  می تواند  عکس ها 
می کند و می رود. می رود به ابتدای جایی که سوزن گرامافون 
در صفحۀ فیلم قرار گرفته بود. فیلم با همان سکانس ابتدایی 
به پایان می رسد. اشلندورف جناس غریبی از این دو سکانس 
به  مشت  سنگین ترین  فیلم  ضربۀ  آخرین  تا  می کند  ایجاد 

صورت مخاطب باشد. تمام زندگی در گیر و دار دایره ای از فریب 
است و انتهای ویرانی، شروع ویرانی است، اما زندگی همچنان 
ادامه دارد. جورج نشسته در پشت ماشین زیر باران بی امان، در 
نهایت انفعال و بی احساسی چهره اش، با آن رخ بت گونۀ برونو 
گانس، در حرکت به سوی خانه است، این بار اما صدایی از اعماق 

وجودش نمی آید.

دوم
»فولکر اشلوندورف« چون خاکش، آلمان، همیشه تلخ است، 
زائیده  پسش  در  امیدی  کورسوی  ناخواسته  که  تلخی ای 
می شود. چون اشعار راینر ماریا ریلکه، شاعر آلمانی قرن بیستم، 
که در پشت دردها و رنج ها و شکست ها، رستگاری به انتظار 
رمانتیک  دورۀ  آهنگساز  روبرت شومان،  نشسته است. چون 
آلمان، که نغمه های حزینش لاینقطع شور غریبی در دل زنده 
می کند، تا کریستین پتزولد، فیلم ساز معاصر آلمانی، که از 
انبوه اندوه انسان معاصر عبور می کند و در آخر همچنان دل 
به زندگی می بندد. اشلوندورف نیز مانند الکساندر فیلم ابدیت 
و یک روز آنجلوپلوس محکومیت آدمی به تنهایی را فهمیده 
است و سودای تباهی دارد، اما در انتها می پذیرد که زندگی به 
همین گونه است. گویا که اشلوندورف هم پس از این درک 
به  انسان  روحی، محکوم بودن  و  مرارت های خاکی  و  رنج ها 
ملال و درد را پذیرفته است، معنای هبوط را درک کرده است 
و با این که مشقت های بودن را بیان می کند، اما جان مایه  ای از 
ادامه داربودن حیات را به تصویر می کشاند. اگرچه تصویربه تصویر 
فیلم های او در خون تعمید داده شده اند و فروچکیده بر پرده ی 
نقره ای به دست ما رسیده اند اما همواره آرامشی بر قلب مان و 
آسمانی هم بدان گونه، چترِ سرمان می سازد. آسمان و آرامش 
یکسانی که فیلم ساز به ما از اعماق مصائب و رنج ها ارمغان 
داده است. گویا که هرچه اندوه و محنت و سختی بیشتر و 
اثرش  و  دروازۀ شهود  باشد،  انسان متحمل شده  عمیق تری 
رفیع تر خواهد شد، و اشلوندورف سینما را برای مبارزه و پُرکردن 
را  اشلوندروف سینما  که  برمی گزیند،  درد  از  برآمده  خلأهای 
زندگی می کند، نه آنکه زندگی کند که فیلم بسازد. و اولین 
دردی که در دایرۀ فریب به مخاطب چشانده می شود، درگیری 
جورج با همسرش، گرتا، می باشد. او مجبور است برای گریز از 
روزمرگی ایجاد شده در زندگی اش فاصله ای از گرتا بگیرد تا شاید 
دوباره بتواند او را با شور عاطفانه ای بدست بیاورد. اولین تضاد 
درونی جورج هم در همین نقطه شکل می گیرد، که باید گرتا 
را برای همیشه فراموش کند یا دوباره به زندگی با او برگردد. 
تمهید بی نظیری که اشلوندورف و سوزان بارون )تدوینگر آثار 

لویی مال( در تقطیع لحظات و چیدمان پلان هایی از گذشته 
در زمان حال انجام می دهند، زیرکانه ترین راه برای نشان دادن 
همین تضاد جورج بین نسیان یا توجه به گرتا است. مانند 
لحظه ای که برای اولین بار در بیروت تیراندازی می شود و جورج 
با آن کت شلوار سفیدش بر زمین می افتد و در میان خاک ناگاه 

یاد لحظات خوشش با گرتا می افتد.
بی شمار  تضادهای  نشان دادن  برای  اشلوندروف  دیگر  تدبیر 
پوشش  و  فیزیک  از  نامتجانس  هالۀ  یک  ایجاد  جورج 
آدم هاست. جورج برخلاف باطن به هم ریخته و ناآرامش در 
میان جماعت و فضای آشفتۀ لبنان همیشه با کت شلواری 
سفید و ظاهری آراسته پیدا می شود، آریانه هم برخلاف زندگی 
آرام و پر از مهرش همیشه لباسی تیره به تن دارد. از طرفی 
این تقابل به شکلی دیگر هم در فیلم نمایش داده می شود 
و چندجا با توجه به حرف های دلال مفت خور آلمانی حواس 
را به خود جلب می کند؛ زیبایی ضمیر شرق و لبنان در مقابل 
سیمای از هم گسیخته و ویران شده اش. آریانۀ تسخیرشده 
توسط روح شرق که تسکین شبانۀ بی تابی های جورج است در 
مقابل نزاع و تیراندازی  های بی وقفۀ درون شهر. این ناسازگاری 
حتی در موسیقی حماسی و آرامش بخش موریس ژار بر روی 
صحنه هایی که آکنده از هرگونه احساس ثباتی ا ست، ایجاد عدم 
تعادلی می کند که خروجی اش چیزی جز دلواپسی  در روان 

مخاطب نیست.

آخر
که  واژه ای  این  اتفاق،  این  که جنگ،  فکر می کنم  گاهی  و 
زخم خورده ترینِ واژه هاست، چیست. چرا زنبیلش را برمی دارد، 
می آید، خانه خراب مان می کند، می رود، باز، جای دیگر سفره اش 
را پهن می کند. چرا عبرت نمی گیرد، چرا کسی نمی تواند زمینش 
او برنده است و  از همه سرپاتر است، چرا همیشه  بزند، چرا 
همگان بازنده، همگان دست ها را از دست  داده، پاها را از دست 
داده و باز او بلند می شود، سالم و زنده، باز می رود، باز می برد و 
باز همیشه ما، بازنده ایم. و تنها چیزی که عایدمان شده  است 
اندوه بی حد و حصر زنده بودن است. همانطور که »غاده السمان« 

-شاعر سوری- می گوید:
هنگامی که به بیروت سفر می کنم پشیمانم.

و هنگامی که به بیروت سفر نمی کنم باز هم پشیمانم.
زندگانی در بیروت طاقت فرساست.

زندگانی بدون بیروت طاقت فرساست.
گریزگاه کجاست؟ درحالی که اندوه فرا روی من و پس پشت 

من است...

چهار دهه پس از اولین اکران »دایرۀ فریب« ســاختۀ اشلوندورف؛

گریز از دایرۀ ملال
دست  به  نقد

جدیدترین کنسرت خانواده »کامکار« در تاریخ ۲۲ دی در سالن اسپیناس پالاس تهران روی صحنه خواهد رفت.

کنسرت »آتش زنده«، جدیدترین اجرای ارکسترال »کامکارها« در تاریخ ۲۲ دی ماه در سالن اسپیناس تهران و با رپرتواری متفاوت، روی صحنه خواهد رفت. از اعضای اصلی 

گروه کامکارها در این کنسرت، ارسلان کامکار، ارژنگ کامکار، اردشیر کامکار و اردوان کامکار حضور دارند و رهبری ارکستر بر عهده ارسلان کامکار است. خانواده کامکار قطعات 

و آثاری چون »آفتاب می شود، نوروز، کتانه )ساخته ارسلان کامکار(، کاروان، منظومه مولانا )ساخته هوشنگ کامکار(، آثاری از بهمن قبادی )موزیسین و نوازنده عود( و...، 

بخش هایی از رپرتوار این کنسرت را تشکیل می دهند که عنوان »آتش زنده« را برای این کنسرت برگزیده اند.

»کامکارها« به صحنه بازمی گردند

فرهنگ

محمدجواد صابری

جنگ، این اتفاق، این واژه ای که 
زخم خورده ترینِ واژه هاست، چیست. چرا 

زنبیلش را برمی دارد، می آید، خانه خراب مان 
می کند، می رود، باز، جای دیگر سفره اش را 

پهن می کند. چرا عبرت نمی گیرد، چرا کسی 
نمی تواند زمینش بزند، چرا از همه سرپاتر 

است، چرا همیشه او برنده است و همگان 
بازنده، همگان دست ها را از دست  داده، پاها 

را از دست داده و باز او بلند می شود، سالم 
و زنده، باز می رود، باز می برد و باز همیشه 

ما، بازنده ایم. و تنها چیزی که عایدمان شده  
است اندوه بی حد و حصر زنده بودن است. 
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از  هدف  گفت:  الکترونیکی  تجارت  توسعه  مرکز  رئیس 
هم اندیشی با فعالان حوزه هوش مصنوعی کشور، رسیدن به 
فناوری  این  از  بهره برداری  ارتقای  برای  اقدام  چارچوب  یک 
در مسیر ارائه خدمات مطلوب به مردم در زیست بوم تجارت 

الکترونیکی است.
سومین جلسه تخصصی اندیشکده توسعه هوش مصنوعی در 
تجارت و بازرگانی مرکز توسعه تجارت الکترونیکی با موضوع 
بررسی چالش پیوسته جهان با داده و بحث تعلق حاکمیت 
و همچنین استفاده از داده های موجود با استفاده از هوش 
مصنوعی با حضور بخش دولتی، بخش خصوصی، تشکل ها و 

صاحب نظران این حوزه برگزار شد.
امین کلاهدوزان رئیس مرکز توسعه تجارت الکترونیکی در 
این جلسه گفت: در کنار جلسات هفتگی برای تبادل نظرات 
و رسیدن به جمع بندی، وبینارهایی نیز با موضوعات آشنایی 
و استفاده از هوش مصنوعی در کسب وکار، حرکت از هوش 
مسائل  مصنوعی  هوش  آن،  چگونگی  و  چرایی  مصنوعی 

سازمانی و تدابیر انسانی و غیره نیز برگزار شده  است.
احسان عزیزی بنیان گذار یک پلت فرم در حوزه هوش مصنوعی 
در این نشست به اهمیت داده در جهان امروز و حساسیت 
کنار  در  داده  مالکیت  گفت:  و  پرداخت  خصوصی  داده های 
به  توجه   با  و  است  جهانی  چالش  یک  آن  فکری  مالکیت 
حساسیت زیادی که در مورد داده ها وجود دارد باید آن  ها را 

مورد بررسی قرارداد.
وی افزود: قانون گذار باید در حوزه داده و اطلاعات خصوصی 
افراد محدودیت سازی کند و یکی دیگر از موارد مورد بررسی 
در بحث  اگر می خواهیم  و  است  امنیت  و  حریم خصوصی 

داده ها از هوش مصنوعی استفاده کنیم باید به ایرانی یا خارجی 
بودن زیر ساخت های هوش مصنوعی مورداستفاده توجه کرد.

عزیزی از نگاه بخش خصوصی در این نشست، گفت: یکی از 
موضوعات مورد بحث در حوزه هوش مصنوعی، نبود زیر ساخت 

لازم و استاندارد است.
وی در ادامه، تشریح کرد: برای کسب وکار، ساخت مدل جدید 
پروژه های متن باز دیگری  ندارد و می توانند  اقتصادی  صرفه 
را با هزینه خیلی کمتر ارائه کنند و مسئله دیگر مربوط به 

محدودیت های زمانی است.

توسعه کاربردهای هوش مصنوعی در تجارت الکترونیکی کشور
مرکز  ارتباطات  و  اطلاعات  فناوری  معاون  هرمزی  کلانتر 
همکاری های تحول و پیشرفت ریاست جمهوری، به اهمیت 
مسیری که برای تجارت الکترونیکی مدنظر است اشاره کرد 
و ادامه داد: ما در این جلسه در مورد هوش مصنوعی صحبت 
نمی کنیم. درواقع صحبت ما در مورد توسعه کاربردهای هوش 

مصنوعی در تجارت الکترونیکی کشور است.
تجارت  در  می خواهیم  دید  باید  ابتدا  در  کرد:  تصریح  وی 
الکترونیکی چه مسیری را طی کنیم تا بعد از آن به دنبال 

قابلیت مورداستفاده در هوش مصنوعی باشیم.
با وجودی که داده  با اشاره به مدیریت داده، گفت:  هرمزی 
یکی از چالش های جدی برای هوش مصنوعی است، اما به 
تجارت  در  مسیرمان  به  مربوط  بیشتر  ما  امروز  چالش  نظر 

الکترونیکی است.

نظارت بر تبادل داده برای بهره برداری در مسیر توسعه 
کسب وکارها

و  پایش  برنامه ریزی،  دفتر  مدیرکل  علیرضا جاویدعربشاهی، 

مطالعات راهبردی مرکز توسعه تجارت الکترونیکی با تأکید بر 
اهمیت حفظ داده های خصوصی گفت: می توان از داده برای 
توسعه کسب وکار استفاده و داده را پردازش کرد، اما در خصوص 
خریدوفروش آن معتقدم باید بررسی شده و مورد نظارت قرار 

بگیرد.
نعیمی نماینده ستاد هوش  مصنوعی و رباتیک معاونت علمی 
و فناوری ریاست جمهوری نیز در این نشست به مالکیت داده 
باید  که  ارگانی  داده،  مالکیت  در خصوص  و گفت:  پرداخت 
مالکیت را بررسی و مرزبندی ایجاد کنند قطعاً پدافند غیرعامل 
و افتا است، همچنین لازم است سیاست های دو سازمان برای 

تصمیم گیری در این موضوع را مدنظر داشت.

بهره برداری مطلوب از داده هایی غیرشخصی برای ارتقای
خدمات عمومی

فرید شهابی، معاون تجاری یکی از تاکسی های اینترنتی، به 
استفاده از داده های عمومی در ارائه خدمات اشاره کرد و گفت: 
در بحث داده بسیاری از خدمات عمومی در کشور تا زمانی 
که داده های مورداستفاده شخصی نیست نباید با حساسیت 

پیگیری شوند.
وی افزود: می توان با استفاده از دیتاهای غیرشخصی بسیاری 
از خدمات عمومی را در زمینه ترافیک، مسائل تأمین اجتماعی، 
یا شناسایی افرادی که ممکن است به لحاظ سلامتی در خطر 

باشند با کیفیت بهتری در اختیار جامعه قرارداد.

ضرورت قانون گذاری در زمینه مالکیت داده
محمدهادی زاهدی رئیس انجمن ملی هوش مصنوعی ایران، 
و  است  کرده  مشخص  را  داده  مالکیت  اروپا   GDPR گفت: 
لازم است اداراتی دراین خصوص ایجاد شده و حق اصلاح یا 

پاک کردن اطلاعات برای کاربران ایجاد کنند.
وی افزود: اگر قرار بر این است که از داده ها به شکل عمومی 
استفاده شود، لازم است قانون گذاری و اولویت ها مشخص 

شود.
زاهدی تصریح کرد: من فکر می کنم اولویت در این مسئله 
استانداردسازی داده ها و نحوه انتقال آن  ها است که به شکل 
مستقیم اتفاق افتد یا باید یک نحوه مشخص انتقال داده 

مهیا شود.

امروزه از مدیریت داده به داده محوری در حال حرکت هستیم
مصنوعی  هوش  و  آموزش  گروه  مدیر  صادقی  سیدهادی 
سازمان سمت با اشاره به این مسئله که امروزه از مدیریت 
ایران  در  اما  در حال حرکت هستیم،  داده محوری  به  داده 
افزود: استرالیا کشوری  هنوز در جنس داده گیر کرده ایم، 
به  اروپا  برای  را  داده  استانداردسازی  بیشترین  که  است 
وجود آورده  است و شیوه کاری آن  ها تقسیم بندی داده و 
برنامه ریزی بر اساس مشاغل موجود در 20 سال آینده است.

وی افزود: در حوزه هوش مصنوعی نیز بسیاری از کشور در 
ابتدای ورود آن چندین ماه صبر کرده و بعد از قانون گذاری از 
آن استفاده کرده اند، درحالی که در ایران بعد از شروع استفاده 

از یک برنامه یا قابلیت، قانون گذاری انجام می شود.
اینکه  بر  تأکید  با  الکترونیکی،  تجارت  توسعه  مرکز  رئیس 
آنچه در مورد تکنولوژی جدید دیده می شود ابعاد غیرشفاف 
و نامشخص آن است، گفت: وجود این جلسات تلاشی برای 
نزدیکی دیدگاه های متفاوت است و ما می خواهیم نسبت به 
چالش های آینده هوش مصنوعی پیش دستانه عمل کرده و 
حداقل در حوزه راهبردهای کلی، صورت مسئله شفافی داشته 

باشیم.
کلاهدوزان افزود: حال این مسئله مطرح می شود که حتی اگر 
هیچ راه حلی وجود نداشته باشد، باید فهمید در حوزه تجارت 
الکترونیکی چه اتفاقات و چالش هایی ممکن است اتفاق افتد؛ 
بنابراین پیش بینی و هدف اصلی از تشکیل این نوع از جلسات، 
همچنین  احتمالی،  مشکلات  و  مسائل  از  لیستی  تدوین 

هم فکری در خصوص آن است.
اظهار  پایان  در  الکترونیکی  تجارت  توسعه  مرکز  رئیس 
بخش  دولتی،  بخش  همکاران  از  دلیل  همین  به  داشت: 
خصوصی، تشکل ها و متخصصین این حوزه دعوت کردیم 
موضوعاتی که فکر می کنند مطرح است را در جلسه بازگو 
کرده تا بتوانیم به تصویری بزرگ از مشکلات دست پیدا 
کنیم و فکر می کنیم با پیش بینی چالش ها مسیر نیز برای 
به وجودآمدن توسعه باز خواهد شد و در نتیجه بهتر است 

پیش دستانه با آن روبه  رو شد.

در نشست هوش مصنوعی مطرح شد؛

ضرورت ارتقای بهره برداری از هوش مصنوعی در زیست بوم تجارت الکترونیکی کشور

گزارش

آقای علیرضا بكعلى برابر وکالتنامه شماره ۹۸۰۴ مورخ ۱۴۰۲٫۰۹٫۱۱ دفترخانه ۱۵۵۷ تهران از طرف امیر محمد مسعود و یاس همگی عباسی ضمن 
تسلیم دو برگ استشهادیه تصدیق شده اعلام نموده است که سند مالکیت دفترچه ای مشاعی هر کدام ۲ دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین 
به مساحت ۹۷۵ مترمربع قطعه یک تفکیکی به شماره ۱۴۱۳۵ فرعی از ۱۷۰ اصلی مفروز از پلاک ۱۵۶۰ فرعی از اصلی مذکور واقع در اراضی حوزه 
ثبتی شهرستان کرج به شماره چاپی ۰۶۵۰۱۱ ب ۶۶ بشماره دفتر ۱۲۱۸ صفحه ۲۲۵ ثبت ۴۲۶۴۴۶ که بنام فائزه رضوانی ثبت و صادر گردیده است و 
برابر سند ۵۳۵۵۳ مورخ ۱۳۷۵٫۱۲٫۲۶ به امیر محمد مسعود و یاس همگی عباسی بالسويه انتقال یافته است قبل از درخواست و صدور سند بنام 
متعاملین سند انتقال مذکور مفقود گردیده است و اکنون وکیل مالکین تقاضای صدور سند مالكيت المثنى نموده است . لذا مراتب به استناد تبصره 
یک اصلاحی به ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی میشود تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله 
نسبت به ملک مذکور باشد از تاریخ انتشار این آگهی به مدت ده روز اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت به این اداره تسلیم تا وفق مقررات 
عمل گردد بدیهی است چنانچه ظرف مدت مقرر اعتراضی واصل نشود و یا در صورت اعتراض اصل سند ارائه نگردد سند مالکیت المثنی طبق مقررات 

اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه سه کرجبه متقاضی تسلیم خواهد شد. 1859700

آقای اردشیر علی عسگری ضمن تسلیم دو برگ استشهادیه تصدیق شده اعلام نموده است که سند مالکیت 
ششدانگ یک قطعه زمین به مساحت 2937٫08 مترمربع قطعه ۲ تفکیکی به شماره ۲۳۶۲ فرعی از ۱۷۰ 
اصلی مفروز از پلاک ۷۰۸ فرعی از اصلی مذکور واقع در اراضی حوزه ثبتی شهرستان کرج به شماره چاپی 
612529 مورد ثبت ۵۳۳۴۲ صفحه ۲۱ جلد ۴۷۰ مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی نموده 
است. لذا مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی به ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی میشود 
تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله نسبت به ملک مذکور باشد از تاریخ 
انتشار این آگهی به مدت ده روز اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت به این اداره تسلیم تا وفق 
مقررات عمل گردد بدیهی است چنانچه ظرف مدت مقرر اعتراضی واصل نشود و یا در صورت اعتراض اصل 

سند ارائه نگردد سند مالكيت المثنى طبق مقررات به متقاضی تسلیم خواهد شد. 1859854
اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه سه کرج 

گهی فقدان سند مالکیت آ گهی فقدان سند مالکیت  آ

برابر رای شماره ۱4۰۳۶۰۳۳۱۰۰۹۰۰۱۹۵۷ مورخ ۱۴۰۳٫۹٫۷ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرج ناحیه یک تصرفات مالکانه بلا معارض 
متقاضی خانم هدیه محمدی به شماره شناسنامه - کدملی ۰۰۲۵۵۳۴۳۲۷ به صورت شش دانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت ۱۲۶/۷۶ متر مربع مفروز از پلاک ۱۳۰۲ فرعی از ۱۵۲ اصلی واقع در حیدرآباد خریداری از مالک 
رسمی آقای ابراهیم جمشیدیان قلعه سفیدی به طور قولنامه ای که مالکیت نامبرده در صفحه ۵۹۷ دفتر ۸۳۳ محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را 

به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.  1847718     تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۳٫۱۰٫01 
اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه یک کرج

گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی کرج ) نوبت دوم( آ

میترا شکری

کلانتر هرمزی معاون فناوری اطلاعات و 
ارتباطات مرکز همکاری های تحول و پیشرفت 

ریاست جمهوری، به اهمیت مسیری که برای 
تجارت الکترونیکی مدنظر است اشاره کرد 

و ادامه داد: ما در این جلسه در مورد هوش 
مصنوعی صحبت نمی کنیم. درواقع صحبت 
ما در مورد توسعه کاربردهای هوش مصنوعی 

در تجارت الکترونیکی کشور است.
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مهاجم تیم فوتبال تراکتور تبریز پس یک ونیم فصل حضور در این تیم تصمیم گرفت برای انجام خدمت سربازی راهی تیم 
فوتبال ملوان بندرانزلی شود. با توجه به عدم بازی در ترکیب تراکتور، مهاجم اسبق پرسپولیس چنین تصمیمی را اتخاذ کرد و 

تیم خود را تغییر داد.
عبدی بعد از حضور در پرسپولیس و تراکتور، ملوان را به عنوان سومین تیم لیگ برتری خود انتخاب کرد و با عقد قراردادی 
به صورت رسمی به جمع شاگردان مازیار زارع پیوست. ملوان در حال حاضر با 19 امتیاز در رتبه هشتم جدول رقابت های لیگ 

برتر فوتبال قرار دارد.

مهاجم اسبق پرسپولیس به ملوان پیوست

ورزشی

بیش از ۱۱ سال است که والیبال استان اصفهان، با پیشینه ای 
در مسابقات  ویژه  و جایگاهی  والیبال کشور  در  درخشان 
قهرمانی و جام پاسارگاد، به دلیل ناکارآمدی اعضای هیأت 
و بی توجهی مسئولان ورزش این استان، نه تنها پیشرفتی 
نداشته، بلکه از مسیر قهرمانی و نایب قهرمانی که در دهه 
۵۰ تجربه کرده بود نیز بازمانده است. این وضعیت باعث 
شده تیم های باشگاهی، که از بازیکنان و کادر فنی غیربومی 
تشکیل شده اند و تنها دل خوشی حضور در لیگ های کشور را 

دارند، جایگاه والیبال اصفهان را نمایندگی کنند.
والیبال خیز  شهرستان های  در  اختلافات  سال ها،  این  در 
سمیرم،  شهرضا،  مبارکه،  گلپایگان،  کاشان،  نظیر  استان 
برخوار، شاهین شهر، نجف آباد و آران و بیدگل به اوج خود 
رسیده است. این اختلافات عمدتاً به عزل رؤسای هیأت ها 
و نصب سرپرست های جدید محدود می شدند، تا جایی که 
۲۳ هیأت والیبال از ۲۸ شهرستان استان توسط سرپرست ها 
اداره می شدند. در این میان، سرپرستانی همچون خانم فریبا 
صادقی و حسن جعفری هرندی که اختیار صدور حکم ریاست 
هیأت نداشتند، تنها به عزل رؤسا و نصب سرپرست هایی که 

مطابق میلشان بودند، اقدام می کردند.

بی توجهی مسئولان ورزش استان
مسئولان اداره کل ورزش و جوانان، به جای ارائه راهکار و 
برگزاری مجمع انتخاباتی برای جذب افراد دلسوز و علاقه مند 
به پیشرفت والیبال، بیشتر به ساخت وساز و افتتاح اماکن 
ورزشی برای افزایش آمار عملکرد خود متمرکز بوده اند. این در 
حالی است که ورزشگاه ها را به مزایده می گذاشتند و در اختیار 
افراد سودجویی قرار می دادند که تنها به منافع مالی خود فکر 
می کردند. این افراد با دریافت هزینه های گزاف از خانواده ها، 

بار مالی سنگینی بر دوش آن  ها تحمیل کرده اند.
به ساخت وساز  این چنین  که  اینجاست: مسئولانی  سؤال 
علاقه مند هستند، چند قهرمان را به تیم های ملی معرفی 
کرده اند؟ چند بازیکن والیبالی در سطح ملی دارند؟ البته نباید 
فراموش کرد که قهرمانان آکادمی ها و باشگاه های خصوصی 

نباید به حساب هیأت ها گذاشته شوند.

هیأت والیبال استان در مسیر احیا؟
پس از سال ها بی ثباتی، هیأت والیبال استان اصفهان بالاخره 
با برگزاری مجمع انتخاباتی و با حضور دکتر علیرضا زمانی، 
و  استانی  منتخب  تیم های  پاسور  و  باسابقه  بازیکنان  از 
باشگاهی، به ریاست جدید دست یافت. دکتر زمانی با کسب 
۲۶ رأی از ۲۷ رأی مأخوذه، برای چهار سال به عنوان رئیس 

هیأت والیبال استان انتخاب شد.
او با مدرک مربیگری سطح دو بین المللی، تألیف کتاب های 
مرتبط با والیبال و سابقه تدریس دانشگاهی، به نظر می رسد 
و  گذشته  خرابی های  ترمیم  برای  راهبردی  برنامه های 
ساماندهی وضعیت هیأت ها در شهرستان ها داشته باشد. او 
همچنین با دعوت از بزرگان و پیشکسوتانی همچون شهباز 
صدری، رسول پیمانی و اکبر توکلی، به غربالگری مسئولان 
کمیته های مختلفی که تحت خدمت باشگاه فولاد مبارکه 

سپاهان بودند، پرداخته است.

شروع از شهرضا
اولین گام دکتر زمانی، جلسه هم اندیشی با هیأت والیبال 
شهرستان شهرضا بود که سابقه خوبی در والیبال دارد. این 
جلسه با حضور دکتر زمانی، دکتر حمید صالحی )رئیس 
اداره ورزش و جوانان(، مهندس عمران پور )سرپرست هیأت 
والیبال(، اعضای هیأت رئیسه و جمعی از پیشکسوتان و 
مربیان برگزار شد. در این نشست، گزارشی از عملکرد یک ساله 

ارائه شد و دکتر زمانی بر همدلی و همکاری بیشتر کانون های 
والیبال تأکید کرد.

گام بعدی در گلپایگان
در  دی ماه  هفتم  جمعه  روز  هم اندیشی،  جلسه  دومین 
شهرستان گلپایگان برگزار شد. این جلسه با حضور دکتر زمانی، 
مهندس خداکرم پورمهدی )رئیس اداره ورزش و جوانان(، 
سرهنگ مهدی افروخته )مسئول تربیت بدنی ناحیه مقاومت 
بسیج( و جمعی از پیشکسوتان، مربیان و اعضای هیأت 

والیبال شهرستان برگزار شد.
دکتر زمانی همچنین در مراسم اختتامیه مسابقات لیگ 
اهدای  در  و  یافت  حضور  استان  غرب  منطقه  بزرگسالان 
جوایز مشارکت کرد. وی با تقدیر از زحمات حامیان مالی و 
برگزارکنندگان مسابقات، بر بهره برداری از تمامی ظرفیت ها، 
نونهالان،  سنی  رده های  در  استعدادیابی  برای  برنامه ریزی 

نوجوانان و جوانان تأکید کرد.
حالا باید دید آیا دکتر علیرضا زمانی می تواند والیبال اصفهان 
را که سال ها گرفتار مشکلات داخلی و بی برنامگی بوده است، 

احیا کند؟

 

 

دیالوگ

توپ  وتور

»عابدینی«:

تاج بیاید من ثبت نام نمی کنم

مدیرعامل اسبق پرسپولیس از احتمال حضور خود در انتخابات 
فدراسیون فوتبال خبر داد و گفت: برخی به دنبال دخالت در 

انتخابات فدراسیون هستند.
امیر عابدینی در جمع خبرنگاران با اشاره به حضور خود برای شرکت 
در انتخابات فدراسیون فوتبال گفت: من فعلا قصدی ندارم اما به 
دنبال جمع بندی هستم. اگر شرایط مهیا شود در انتخابات حضور 
پیدا خواهم کرد. برخی از اجماع من و علی کفاشیان خبر می دهند 
اما کفاشیان ان مرد سابق نیست و نمی توان به تعهداتش اعتماد 
کرد. او چندی پیش به من گفت شرکت کن. اما بعد مصاحبه 

متفاوتی انجام داد و خود را به عنوان نامزد انتخاباتی اعلام کرد.
عابدینی ادامه داد: من به آقای کفاشیان می گویم صداقت چه شد 
و چگونه با این حرف ها ما باید به شما اعتماد کنیم؟ به نظرم به 
آقای کفاشیان یک سری تصمیمات دیکته شده است. او قرار است 
با میرشاد ماجدی کار کند و به نظرم به او دیکته شده و امیدوارم 
تیمش موفق شود. من نمی توانم با کسی که اول کار حرفش را 

عوض می کند، همکاری کنم.
وی در واکنش به شایعه دخالت احتمالی دولت نیز گفت: دخالتی 
از سوی دولت نیست و برخی افراد که خود را فرا جناحی می دانند 
دخالت خواهند کرد. برخی از افراد در پستی نشستند و تصمیم 
می گیرند که در فوتبال دخالت کنند. اگر قرار باشد کسی در فوتبال 
تصمیم بگیرد وزیر ورزش است، نه دیگران. یک نفر که ارتباط 
محلی یا شهری دارد به برخی توصیه می کند در انتخابات شرکت 
کنند تا از آن ها حمایت کند. این توصیه ها در حالی است که 
سیستم مجمع انتخاباتی فوتبال کاملا متفاوت است. توصیه ها 

در فوتبال جواب نمی دهد.
عابدینی با بیان اینکه هنوز به جمع  بندی کامل برای نام نویسی در 
انتخابات نرسیده است افزود: من اگر آقای تاج بیاید شرکت نخواهم 

کرد اما او نیاید، من تیم مدیریتی خود را معرفی می کنم.
مدیر عامل اسبق پرسپولیس گفت: فوتبال درآمدزایی ارزی دارد و 
ما با شرایط مختلف می توانیم به منابع ارزی دسترسی پیدا کنیم. 
درست است مسکلات اقتصادی وجود دارد، و پروژه ها خوابیده اما 
ما می توانیم خدمات فوتبال را به بیرون بفروشیم و درآمد کسب 
کنیم. صدا و سیما نیز قول هایی برای تعامل داده و قراردادهای 

داخلی نیز برای درآمدزایی خوب هستند.

لبران رکورد تاریخی 

جردن را شکست

لبران جیمز با درخشش مقابل آتلانتا هاکس رکورد تاریخی مایکل 
جردن افسانه ای را نیز شکست.

لبران جیمز، فوق ستاره لس آنجلس لیکرز، در بازی این تیم مقابل 
آتلانتا هاکس که با پیروزی ۱۱۹ - ۱۰۲ لیکرز به پایان رسید، رکورد 

تاریخی مایکل جردن را شکست.
جردن تا پیش از این دیدار با ۵۶۲ بازی با کسب مثبت ۳۰ امتیاز، 
رکورددار بیشترین تعداد بازی با مثبت ۳۰ امتیاز بود اکنون اما 
لبران جیمز با ۵۶۳ بازی مثبت ۳۰ امتیازی رکورددار شد و از جردن 

افسانه ای عبور کرد.
لبران جیمز در این دیدار ۳۰ امتیاز، ۳ ریباند و ۸ پاس گل را به 
ثبت رساند تا از رکورد تاریخی مایکل جردن افسانه ای را عبود کند. 
ویلت چمبرلین نیز با ۵۱۵ بازی مثبت ۳۰ امتیازی رتبه سوم این 

رده بندی را در اختیار دارد.

یک دهه نابســامانی در والیبال اصفهان به پایان می  رسد؟

دکتر زمانی، امید تازۀ والیبال نصف  جهان
نصف  جهان

اصغر قلندری

بایرن مونیخ در سال جدید میلادی امیدوار است به یک 
سال دوری از جام پایان دهد و قرارداد بازیکنان مهمش 

را نیز تمدید کند.
یک سال بدون قهرمانی برای بایرن که مدت ها تصور 
می شد اتفاقی غیرممکن باشد، به پایان رسید. شروع 
سال جدید اهمیت زیادی برای تمام اعضای بایرن دارد. 
۲۰۲۴ برای بایرن اصلا خوب پیش نرفت و تیم باواریایی 
نتوانست هیچ جامی را در این سال به دست بیاورد. حالا 
در شرایطی که سال ۲۰۲۵ میلادی شروع شده است، 
آلمانی  تیم  پرافتخارترین  بازیکنان  و  مربیان  مدیران، 

وظایف مهمی در پیش دارند.

پنج کار مهم پیش روی بایرنی ها
 در سال جدید میلادی

در فصل ۲۰۲۵- مقام سوم  قهرمانی:  بازپس گیری   .۱
۲۰۲۴ برای پرافتخارترین تیم آلمان غیر قابل قبول و 
بازپس گیری جام برای ونسان کمپانی در اولین سال 
حضورش در این تیم ضروری است. بایرن اکنون با چهار 
امتیاز برتری نسبت به لورکوزن، مدافع عنوان قهرمانی، 
در صدر جدول قرار دارد و ۲۲ دی در شروع نیم فصل دوم 

بوندسلیگا در زمین مونشن گلادباخ قرار خواهد گرفت.

فینال  به  رسیدن  خانه:  در  فینال  به  رسیدن   .۲
در  قهرمانی  از  دشوارتر  بسیار   ۲۰۲۵ قهرمانان  لیگ 
اجرایی  مدیر  دریسن،  کریستین  یان  بوندسلیگاست. 
بایرن مونیخ، در نشست عمومی سالانه درباره فینال 
لیگ قهرمانان گفت: می خواهیم در دیدار نهایی لیگ 
قهرمانان حضور داشته باشیم. این هدف بزرگ ماست. 
سال ۲۰۱۲  تراژدی  از  پس  خانگی  فینال  دومین  این 
است. )سال ۲۰۱۱۲ چلسی در فینال بایرن مونیخ را در 
آلیانس آره نا شکست داد و قهرمان شد.( این بار ما این 
فینال را فینال خانگی نمی نامیم بلکه قهرمانی در خانه 

می نامیم. اول از همه هدف رسیدن به جمع هشت 
تیم برتر است.

مسئله  مهم ترین  موسیالا:  با  طولانی مدت  تمدید   .۳
مدیریتی در بایرن تمدید قرارداد با جمال موسیالاست. 
این بازیکن ۲۱ساله قرار است قراردادش را  تمدید کند. 
بایرن قرار است این اتفاق را امسال قطعی کند تا مانع از 

نزدیک شدن تیم های بزرگ به این ستاره شود.

۴. تمدید قرارداد با کیمیش، دیویس و دیگران: در حالی 
که آینده توماس مولر همچنان نامشخص است، مدیران 
بایرن تمایل دارند هر چه زودتر قرارداد یوزوآ کیمیش و 
آلفونسو دیویس را تمدید کنند. مکس ابرل، مدیر ورزشی 
بایرن، در این باره گفت: ما فهرست آرزوهایمان را پای 

درخت کریسمس گذاشته ایم.

۵. روشن کردن آینده نویر: کاپیتان مانوئل نویر به تمدید 
یک ساله قراردادش با بایرن نزدیک است. الکساندر نوبل 
به عنوان جانشین نویر انتخاب شده و بر این اساس 
به  تا سال ۲۰۲۶ در اشتوتگارت خواهد ماند؛ چرا که 
نظر می رسد نویر را یک سال دیگر درون دروازه بایرن 

خواهیم دید.

از بازپس  گیری قهرمانی تا تمدید با موسیالا؛ پنج هدف مهم بایرنی ها در سال ۲۰۲۵ چیست؟

مهرداد میرزایی
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